

immediate attention to the renewal of such useful Acts as may have recently expired ; and, indeed, to all matters of Public Interest that may appear to be of pressing necessity and importance.

Possessing, as yet, but an imperfect knowledge of the great interests of the Province, and the wants of its inhabitants, I refrain, at the present time, from recommending to you measures of Public improvement, which it will be my duty to bring under your consideration at a future day. In all countries, however, good roads and other internal communications, a general system of Education, established upon sound principles, and a well organised efficient Militia Force, are found to be so conducive to the prosperity, the happiness, and the security of their inhabitants, that I may be permitted to mention them, at present, as objects of prominent utility.

But an oblivion of all past jealousies and dissensions is the first great step towards improvement of any kind ; and, when that is happily accomplished, and the undivided attention of the Executive Government, and the Legislature, shall be given to the advancement of the general interests of the Province, in a spirit of cordial co-operation, there is no reason to doubt that Lower-Canada will rapidly advance in prosperity, and emulate, ere long, the most opulent and flourishing portions of the North American continent.

Then His Excellency, the Administrator of the Government was pleased to retire, and the House of Assembly withdrew.

PRAYERS.

Hodiè lã vice lecta est Billa, intituled, "An Act for the improvement of the Navigation of the River Saint Lawrence," *pro formã*.

The Speaker reported His Excellency's Speech from the Throne.

ORDERED, That an humble Address be presented to His Excellency the Administrator of the Government, to return him the thanks of this House for His Speech from the Throne.

The following Members were appointed a Committee to draw up and report an Address pursuant to the said Order, viz :

The Honorable

*Messrs. Hale,
Richardson,
Ryland,
Debartzch,
Gugy,
Bowen,
Bell,*

To meet and adjourn as they please.

Members appointed a Committee to consider the Privileges of this House, and to take order for the due course of the proceedings thereof.

The Honorable

*Messrs. Jonathan Sewell, Speaker,
Hale,
Grant,
Perceval,
Kerr,*

suadé que vous porterez votre attention immédiate au renouvellement de tous les Actes utiles qui peuvent être dernièrement expirés, et dans le fait, sur toutes les matières d'intérêt Public qui pourront paraître de nécessité et d'importance urgentes.

N'ayant encore qu'une connaissance imparfaite des grands intérêts de la Province et des besoins de ses habitans, je m'abstiendrai pour le moment de vous recommander des mesures d'améliorations Publiques, qu'il sera de mon devoir de soumettre à votre considération à un époque plus reculé. Toute fois comme il est reconnu en tous pays que les bons chemins et autres communications intérieures—qu'un système d'éducation établi sur des principes sains, et qu'une force de Milices effectives et bien organisées, tendent à la prospérité, au bien-être et à la sûreté des habitans, il me sera permis de les mentionner, dans ce moment, comme étant des objets d'utilité prééminente.

Mais comme l'oubli de toutes jalousies et dissensions passées est le premier comme le plus essentiel pas vers toute espèce d'amélioration ; dès lorsque ce premier point ayant été heureusement gagné, l'attention toute entière, tant du Gouvernement Exécutif que de la Législature sera dirigée vers l'avancement des intérêts de la Province, dans un sentiment de coopération cordiale, il n'y a nulle raison de douter de la rapidité des progrès du Bas-Canada vers sa prospérité, et que cette Colonie ne monte bientôt à la hauteur des portions les plus opulentes et les plus florissantes du Continent de l'Amérique.

Alors Son Excellence l'Administrateur du Gouvernement, a bien voulu se retirer, et la Chambre d'Assemblée s'en est allée.

PRIERES.

Hodiè lã vice lecta est Billa, intitulé, "Acte pour l'amélioration de la navigation du Fleuve St. Laurent," *pro formã*.

L'Orateur a fait rapport de la Harangue de Son Excellence du Trône.

ORDONNE', Qu'une humble adresse soit présentée à Son Excellence l'Administrateur du Gouvernement, pour lui faire les remerciemens de cette Chambre de sa Harangue du Trône.

Les Membres suivans ont été commis pour préparer et faire rapport d'une adresse conformément au dit ordre, savoir :

Les Honorables

*Messrs. Hale,
Richardson,
Ryland,
Debartzch,
Gugy,
Bowen,
Bell,*

Qui s'assembleront et s'ajourneront à loisir.

Membres commis pour examiner les Privilèges de cette Chambre, et régler le cours de ses procédés.

L'Honorable Jonathan Sewell, Orateur ;

Les Honorables

*Messrs. Hale,
Grant,
Perceval,
Kerr,*